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Ocigledno je da se investitori ponaSaju odgovornije, da su izvodaci radova
na pojedinim lokalitetima od velike vaznosti za infrastrukturno i razvojno
osnazivanje Crne Gore, zasukli rukave, da je administracija efikasnija iz
rajeseca u mjesec. Medutim, da li je taj nivo svijesti, da smo svi pojedinacno
odgovorni za napredak druStva, na dcvoljno visokom nivou da nam taj
napredak i donese, ostaje da se vidi. Jacanje te svijesti je uloga Vlade prije
svih ali i svih drugih javnih djelatnika u Crnoj Gori koji moraju doprinijeti
ukupnom napretku drustva.
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskogsata odrzanog 27. juna 2018. godine, kako bi isti bill dostavljeni
uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem.

biisko Markovic



klub poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore
Nikola Rakocevii

poslaniCko PITANJE

Na osnovu prava koje nam daje Poslovnik SkupStine Crne Gore u ime poslanickog kluba
Demokratske partije socijalista postavio sam predsjedniku Vlade sljedece pitanje:

Cmo Gora je prema najnovijim istrazivanjima Zavoda za statistiku ostvariia rast bruto
domateg proizvoda u prvom kvartalu 2018. godine no n/Vou od4,5%: Imajudi u vidu dasmo u
2017. godini zabiljezili rast od od 4,4% BDP-a mozemo sa ponosom reci da Crna Gora biijezi
dinamican ekonomski rast

Predsjedniie Vlade, da li je reaino oiekivati ovakav trend rasta u nastavku 2018. godine i koji
su to kljucni izazovi prema VaSem videnju sa kojima 6e se suociti Vlada na ovom putu
ekonomskog snazenja drzave?

Obrazlozenje

Svjedoci smo da je Skupstina Crne Gore, tacnije vedina u Skupstini Crne Gore, bila konstruktivnl
partner Vladi u procesu kojije za nama i koji i dalje traje a toje procesfinansijske konsolidacije
drzavnog budzeta. Sve ono Sto je doSlo sa adrese Vlade ovdje u SkupStini je sa paznjom
tretlrano, o njemu raspravljano / usvajano, sa jednim ciljem, da preuzmemo dlo odgovornosti
za oporavakflnansija Crne Gore I naravno da damo svoj doprinos u tom smislu.

Svaka konsolidacija, posebno rekao bib finansijska nosi sa sobom odredene nepopularne
mjere, medutim dosljedna politlka Vlade, i takode brzi rezultatl su stvorili vlsok stepen
povjerenja u ovaj proces. Naravno, vazno je redi da je puno posia pred Vladom i da brojni
izazovi stoje pred njom.

dini mi se da, sa jedne strane odredene biznis barijere, a sa druge strane rokovi za zavrsetak
odredenih infrastrukturnih kapitalnih projekata su neki od kljudnih izazova. Moramo naravno
i to uociti, da su investltori u sve boljem ambijentu u Crnoj Gori, kako u ekonomskom tako i
bezbjednosnom, da je administracija Iz mjeseca u mjesec sve efikasnija, i da izvodaci radova
na nekim iokalitetima od kljucne vaznosti za infrastrukturno napredovanje Crne Gore su
zasukali rukave. Medutim, da II je nivo svljesti o tome da smo svi pojedinacno odgovorni za
napredak druStva na dovoljno visokom nivou da se taj napredak I ostvari pravo je pitanje.
Naravno Vlada ima kljucnu ulogu u jaSanju te svljesti, medutim isvi oni koji uiestvuju ujavnom
zivotu Crne Gore. Ja se nadam da 6e oni koji su do sada na odgovoran nadin se odnosili prema
drzavnim interesima to nastaviti da rode a pak oni koji s druge strane to nisu uradili da te nam
se pridruziti.

Zahvaljujem.



ODGOVOR PREDSJEDINJIKA VLADE

Uvazeni predsjednice, uvazeni podpredsjednice, generalni sekretare, uvazeni poslanici,

Poslanice Rakocevicu, hvala Vam na postavljenom pitanju.

Kao sto znate Vlada kontinuirano radi na unapredenju kvaliteta zivota gradana, i to je osnovni

cilj nase ekonomske politike. Zivotni standard u Crnoj Gori postepeno se priblizava evropskom,
i dostigao je skoro polovinu prosjeka u zemljama Evropske unije. Tome je doprinio i snazan
ekonomski rast od 4,4% u prosloj godini/koji je pozicionirao nasu drzavu znacajrio ispred
ostalih drzava regiona Zapadnog Balkana, a mjereno bruto domacim proizvodom po glavi
stanovnika.

Snazan ekonomski rast u prosloj godini, ostvaren iznad projekcija i Vlade i referentnih
medunarodnlh instltucija, rezultatje mjera ekonomske politike usmjerenih na jacanje fiskalne
stabilnosti, i povecanja konkurentnosti naSe ekonomije. I pored fokusa na sprovodenju mjera
fiskalne konsolidacije, Crna Gora je u 2017. godini zabiljezila jednu od najviSih stopa rasta u

Evropi, sto uspjeh cini vedim i u nasim odima i u ocima naSih partnera.

To se odrazilo na povedanje dohotka I zaposlenosti, kao I rast investicija, prevashodno u
sektorima gradevinarstva, turizma i energetike. Intenzivirani su radovi na realizaciji
saobradajnih infrastrukturnih projekata, sa dinamiziranjem izgradnje prioritetne dionice
autoputa, kao kljucnog Infrastrukturnog projekta. U 2017. godini zabiljezena je izuzetna
turisticka sezona, a turizam je usiovio i rast u povezanim djelatnostima, pozitlvno uticudi na

prihode u maloprodaji, na uvedanje broja prevezenih putnika u avio saobracaju, na rast
poljoprivredne proizvodnje, I vedi promet u oblastima pruzanja usiuga smjestaja i ishrane.

Pozltivne ekonomske performanse nastavljene su i u 2018. godini, o cemu svjedoci nedavno
objavljen preliminarni podatak Monstata o realnom rastu crnogorske ekonomije od 4,5% u
prvom kvartalu 2018. godine, o kojem ste i Vi govoriii.

Ovaj rezultat zasniva se na znacajnom povedanju investicija, i izvozu roba i usiuga. Povedana
je industrijska proizvodnja, prije svega proizvodnja elektridne energije, uvedan doprinos
metalne industrije, a evidentirali smo rast u proizvodnji hrane I uopste u poljoprivredi, kao i u
sektoru drvne industrije. Takode, vrijednost izvedenih gradevinskih radova, kao i rast u

trgovini, imaju znadajno mjesto u ostvarenom rezultatu. A kao direktnu posijedicu svega
navedenog, biljezimo i povedanje zaposlenosti.

Trend pozltivnih ekonomskih kretanja nastavija se i u drugom kvartalu ove godine, dakle ved
sada govorim o drugom kvartalu, i to narodlto kod industrijske proizvodnje koja je u prvih pet
mjeseci povedana za 31,2%, demu dominantno doprinos! proizvodnja elektridne energije,
povedana dak duplo u odnosu na isti period iz prosle godine. Posiije duze vremena, rast u



energetic! nije samo posljedica povoljnih hidroloskih prilika, vec 1 realnog sirenja proizvodnlh
kapaciteta.

Posebno ohrabruje povecanje izvoza roba za 13%, dok rast broja turista utice na povecanje
izvoza usiuga kao vaznog parametra ekonomskog napretka. Imajud u vidu da je rast ekonomije
u 2018. godini bazlran na snaznom investicionom ciklusu I pozitlvnim kretanjima u sektoru
turlzma, svi pokazateiji ukazuju da ce ova godina moguie bit! boija od prethodne, sa rastom
Iznad projektovanog, a znamo da je prethodna godina blla Jedna od najboljih u posljednjih 30
godina.

Izuzetno sam zadovoljan ostvarenlm rezultatlma, all pred nama je I vazan izazov da
obezbijedlmo dugorocnu odrzivost ekonomskog rasta, kako bismo jos brze sustizali evropski
kvalltet zlvota. Kljucni faktor uspjeha u ovom opredjeljenju bice dalje jacanje javnih finansija 1
sprovodenje mjera fiskalne konsolidaclje, uz kontlnuirano unapredenje ambijenta za ulaganja
strateskih stranih investitora. Onih koji u nasu zemlju donose neophodan kapital, all prije
svega znanje i Iskustvo. Podsjetidu da smo u progloj godini Imali neto priliv stranih direktnih
Investicija od oko 11% bruto domaceg proizvoda, i taj de trend, nadam se, biti nastavljen i ove
godine.

Snazna investidona aktivnost, uz mjere fiskalne konsolidacije, doprinijela je da dobra naplata
poreskih prihoda bude nastavljena i u 2018. godini. Tako su ukupni prihodi budzeta u periodu
od pocetka 2018, godine do 22. juna iznosili 740,5 miliona eura, sto je u odnosu na isti period
prethodne godine vise za 86,3 miliona eura Hi 13,2%.

Uvazeni poslanici,

Dinamican ekonomski rast ne dolazi sam od sebe. Vlada de nastaviti da daje podrsku razvoju

malih i srednjih preduzeca u obiastima u kojima Crna Gora ima komparativne prednosti,
posebno na Sjeveru zemlje. Posredstvom Investlciono-razvojnog fonda opredjeljujemo
znacajna sredstva za sektor malih i srednjih preduzeca, a na to se nadovezuju i popularni i
prihvaceni program! ministarstava ekonomije, poijoprivrede, turizma i nauke.

U ovoj godini radimo i na sprovodenu reformskih mjera u oblasti trzista rada, i sistema javne
uprave. Cilj je dalje jacanje privrede i stvaranje predusiova za otvaranje novih radnih mjesta u
realnom sektoru, kako bi se doprinijelo povecanju standarda gradana. Posebnu paznju demo
posvetiti daljoj borbi protiv sive ekonomije na trzistu rada, i trzistu roba i usiuga.

Poslanice Rakocevidu,

Saglasan sam sa ocjenom iz vaseg pitanja da mozemo bit! ponosni na dinamiku razvoja nase
drzave. Tu mislim i na kontinuitet ekonomskog rasta koji smo ostvarili od obnove nezavisnosti,

all i na dobre izglede za njegovu odrzivost.



No, isto take, moramo biti svjesni da dubina ekonomske stagnacije zemaija Zapadnog Balkana
od nas zahtijeva da radimo jos vise, | jos efikasnije. Efektl snaznog ekonomskog rasta, nijesu
odmah I dovoljno vidljivi za veliki broj gradana kojima su prlmarho i namijenjeni.

Zato strukturnim reformama usmjerenim na ve^i rast ekonomlje, trebamo obezbijediti dalje
povecanje broja zaposlenih, vece zarade I penzije, kao kljucne pokazatelje kvaliteta zivota.

To ce biti i najcvrsci dokaz boljeg zivota, i nespornog priblizavanja standarda crnogorskog
gradanina onome koji postoji u zemljama zapadne Evrope.

Hvala na paznji.


